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VERSLAG  
VERGADERING COMMISSIE 2  

van donderdag 20 maart 2014 om 19:30 uur 

 
Aanwezig: Breugelmans Stef - voorzitter 
Driesen Josiane, Gevers Dimitri, Van Litsenborg Guy, Starckx Wannes, De Coninck Katleen, Van Damme Marc, 
Gladiné Pierre - raadsleden 
Stijnen Francis, Anaf Hannes - schepenen 
Van Rompuy Jan - commissiesecretaris 
Verontschuldigd: Van Heupen Nic, Van Lommel Reccino, Vermeijen Danny - raadsleden 
 
Waren eveneens aanwezig 
Jan Van Otten – raadslid in vervanging van Nic Van Heupen, 
Godelieve Driesen – raadslid in vervanging van Reccino Van Lommel, 
Eddy Grooten – raadslid in vervanging van Danny Vermeijen, 
Erwin Brentjens – raadslid, 
Lies Crols – personeelsmanagement, 
Eric Pelckmans – dienst Financiën, 
Marc Machielsen – milieuambtenaar, 
Publiek. 
 
Goedkeuring verslag vorige vergadering 
Het verslag van vorige vergadering wordt goedgekeurd mits aanpassing van de aanwezigen, namelijk “Eddy 
Grooten – raadslid in vervanging van Danny Vermeijen”. 
 
Wijziging retributie en enkele belastingsreglementen (opmerkingen Binnenlands Bestuur) 
Aan de hand van een ppt (zie bijlage) geeft Eric Pelckmans toelichting bij dit punt. 
Erwin Brentjens vraagt of deze aanpassingen een merkelijke invloed zullen hebben op de ontvangsten. 

Schepen Francis Stijnen deelt mee dat het hier om beperkte bedragen gaat en over een beperkt aantal 
gevallen waardoor er geen noemenswaardige invloed zal te merken zijn. 

 
Beleidsverklaring ‘Welzijn op het werk’ 
Aan de hand van een ppt (zie bijlage) geeft Lies Crols toelichting bij dit punt. 
Pierre Gladiné vraagt of er wijzigingen zijn met de vorige beleidsverklaring. 

Er zijn geen wijzigingen. 
Pierre Gladiné vraagt of er regelmatig vergaderingen zijn met de preventieadviseur en zo ja of dit verslag kan 
toegestuurd worden zoals dat vroeger gebeurde. 

Er wordt inderdaad regelmatig vergaderd. Het verslag zal voortaan ook toegestuurd worden aan de 
raadsleden. 

Pierre Gladiné vraagt of er ook jaaractieplannen worden opgemaakt per dienst , bijvoorbeeld de scholen. 
Die worden inderdaad opgemaakt en gecoördineerd door de preventieadviseur. 

Pierre Gladiné heeft ook nog volgende suggestie: tijdens de rondleiding doorheen de stedelijke werkplaatsen, na 
een commissie, stelde hij vast dat er geen afbakening was aangebracht rond een aantal machines (bv. in de 
schrijnwerkerij). Deze dienen best te worden aangebracht. 
Marc Van Damme vraagt of er een policy bestaat rond het terug in dienst komen na een langere afwezigheid. 

Dit wordt opgevangen door de peter/meter. 
Marc Van Damme vraagt ook of deze personen dan terug langs de arbeidsgeneesheer gaan. 

Hierop wordt positief geantwoord. 
Erwin Brentjens verwijst naar onder andere het werken met beeldschermen waarbij pas na jaren letsels worden 
vastgesteld en vraagt of hier aandacht wordt aan besteed. 

Er wordt op regelmatige basis opleiding voorzien zoals bijvoorbeeld over de juiste houding, het tillen van 
zware pakken, … . 
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Speciaal meubilair kan bijvoorbeeld aangevraagd worden. 
De preventieadviseur besteed hieraan de nodige aandacht. 

Pierre Gladiné vraagt of bij pesten op het werk er een geneesheer voorzien is. 
Er zijn een aantal vertrouwenspersonen opgeleid waar het personeel terecht kan. 

Marc Van Damme vraagt hoe hoog het absenteïsme is op korte en lange termijn. 
Deze cijfers zullen opgezocht en meegedeeld worden. 

Wannes Starckx verwijst naar het feit dat in de toekomst een aantal personen niet meer zullen vervangen worden 
en de synergie met het ocmw en vermoedt dat dit bij het personeel voor onrust kan zorgen. 

Schepen Francis Stijnen deelt mee dat meer en meer beroep wordt gedaan op interne mobiliteit. In eerste 
instantie gebeurt dit op basis van vrijwilligheid. Wanneer dit niet kan wordt de persoon voorbereid en aan 
de mutatie de nodige aandacht gegeven. 

Schepen Francis Stijnen verwijst naar de medewerkerstevredenheidsbevraging. Van zodra de resultaten hiervan 
bekend zijn, zullen deze in een commissie gebracht worden. 
 
Invoering Diftar-systeem 
Pierre Gladiné vraagt of men met de voorziene bedragen komt aan het percentage van 60 – 70. 

Berekeningen tonen aan dat, vergeleken met de percentages die IOK gebruikt, 70% zal bekomen worden. 
Als echter ook andere zaken zoals veegvuil en dergelijke wordt meegeteld, zit het percentage op 67%. 

Marc Van Damme vraagt hoeveel de burger meer zal moeten betalen. 
Dat hangt uiteraard af van de hoeveelheid afval die de burger in kwestie produceert, maar de  meerkost 
bedraagt gemiddeld ongeveer  45 euro per gezin per jaar. 

Marc Van Damme vraagt of er nu meer zwerfvuil zal te vinden zijn. 
Schepen Hannes Anaf heeft op een bijeenkomst met milieuschepenen van het IOK-gebied vernomen van 
hen die reeds eerder naar Diftar zijn overgeschakeld dat er geen stijging werd vastgesteld wat het 
zwerfvuil betreft. Het gaat ook vaak over fracties die ofwel PMD zijn, ofwel gratis op het containerpark 
kunnen worden ingeleverd.  Hij voegt er aan toe dat dit in de hand kan worden gehouden wanneer men 
meer inzet op een mentaliteitswijziging bij de burger. 

Dimitri Gevers vraagt of men ook bij occasionele gelegenheden zakken mag bij plaatsen (bv. bij een feestje met 
veel afval). 

Schepen Hannes Anaf deelt mee dat dit kan. De burger moet telefonisch melden aan IOK op een speciaal 
nummer hoeveel extra zakken zullen bijgeplaatst worden. Deze zakken worden bij ophaling ook mee 
gewogen. Wel is het zo dat alle zakken zullen blijven staan wanneer de ophaler vaststelt dat er meer 
zakken staan. Schepen Hannes Anaf deelt mee dat nog wordt nagedacht om hiervoor te werken met 
herkenbare zakken die op het Stadskantoor kunnen afgehaald worden. 

Wannes Starckx is van mening dat voor bepaalde personen het bedrag van 75 euro groot is om ineens te betalen. 
Schepen Hannes Anaf deelt mee dat via onder meer het ocmw deze groep van mensen zullen ingelicht 
worden dat bijvoorbeeld maandelijks 1/12 wordt betaald. Het is niet de bedoeling deze mogelijkheid aan 
het grote publiek kenbaar te maken omdat de kostprijs van het systeem dan toeneemt. 

Josiane Driesen vraagt of het mogelijk is om de facturen digitaal te bekomen. 
Momenteel is dit nog niet het geval maar de mogelijkheid wordt wel onderzocht. Wel kan men digitaal de 
stand van zijn rekening opvragen. 

Pierre Gladiné vraagt of betaling via domiciliëring voorzien is. 
In principe zou dit wel kunnen maar dan bestaat wel de kans dat men grote bedragen opbouwt. Men zal de 
vraag alleszins meenemen naar IOK. 

Pierre Gladiné verwijst naar het feit dat een doktersattest vereist is bij een korting bij medische problemen en vraagt 
of dit attest jaarlijks moet hernieuwd worden.  

Dit zal nagevraagd worden. 
Marc Van Damme verwijst naar problemen bij appartementen waar veel bakken zullen staan. 

De mogelijkheid bestaat om 1100-liter-containers te plaatsen die door IOK zullen opgehaald en gewogen 
worden. De syndicus zal dan de rekening toegestuurd krijgen en dan de verdeling binnen de 
appartementen zal doen. Dit heeft tot gevolg dat iedereen dan evenveel zal betalen waarbij het principe 
van de vervuiler betaalt dan grotendeels wegvalt. 
Naar de toekomst toe wordt gedacht aan een al of niet ondergrondse afvalstraat waarbij men via de Eid 
toegang krijgt (en ook de rekening). 

Wannes Starckx stelt voor te overwegen om bij bouwaanvragen voor appartementen op te leggen dat een 
gemeenschappelijke ruimte moet voorzien worden voor het plaatsen van vuilbakken. 
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Dimitri Gevers vraagt tot wanneer de bevoegdheidsoverdracht geldt en wat het Stadsbestuur nog te zeggen heeft. 
De bevoegdheidsoverdracht loopt tot 2019. Het Stadsbestuur is vrij om de tarieven te bepalen. Verder 
heeft het bestuur ook zeggenschap in de Raad van Bestuur. 

Dimitri Gevers vraagt ook of de Stad glasbollen kan plaatsen. 
In principe bepaalt het bestuur waar deze al of niet kunnen geplaatst worden. Het type van de glasbol 
wordt wel bepaald en geleverd door IOK omdat deze moet overeenkomen met de vrachtwagen die deze 
bollen komt leegmaken. Voor de bol betaalt de Stad dan een huur. 

Josiane Driesen vraagt of het Stadsbestuur zelf de uren van ophaling kan bepalen. 
In principe kan dit maar meer ophalingen of ophalingen buiten de standaarduren zal ook meer kosten 

Erwin Brentjens geeft ter informatie mee dat IOK ook nadenkt over besparingen onder meer door verplaatsingen 
over het water in plaats van over de weg. De Kempen scoort op Europees vlak zeer goed wat het gewicht aan afval 
per persoon betreft. 
Wannes Starckx verwijst naar Frankrijk waar men in warenhuizen het volgende systeem hanteert: klanten kunnen 
aan de uitgang de volgens hen overtollige verpakking kwijt. De klant wordt hiervoor speciaal uitgenodigd. Hij stelt 
voor om dit ook hier bij ons te realiseren. 

Het idee zal alleszins meegenomen worden. Best is dit op grotere schaal te realiseren. Via IOK zal dit aan 
Interafval voorgelegd worden. 

Voorzitter Stef Breugelmans besluit dit punt als volgt: dit project kan slagen mits er regelmatig  een grondige 
evaluatie gebeurt.  
 
Gewijzigd subsidiereglement jeugd 2014-2019 
Schepen Hannes Anaf deelt mee dat het hier gaat om enkele tekstuele aanpassingen die besproken werden met 
vzw Jep en de jeugddienst. 
Hierbij aansluitend vraagt Wannes Starckx wat de functie nog is van de vzw Raadsherenpark. 

Schepen Hannes Anaf deelt mee dat de vzw zelf vragende partij is om ontlast te worden van haar 
werkzaamheden. Er zal bekeken worden wat de mogelijkheden zijn. De speelpleinwerking in de 
zomervakantie moet zeker tot de mogelijkheden blijven behoren. 

 
Punten agenda gemeenteraad 
Er werden geen extra punten aangebracht. 
 
Uit het college 
Schepen Hannes Anaf deelt mee dat op vrijdag 21 maart de burgemeestersconvenant officieel zal ondertekend 
worden in Laakdal. 
 
Varia 
Voorzitter Stef Breugelmans deelt mee dat het organogram en de personeelsformatie volgende 
commissie zal besproken worden. 
 
 
Jan Van Rompuy   
commissiesecretaris  
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Vergadering 

Commissie 2

donderdag 20 maart 2014

Agenda

Openbare zitting

- Goedkeuring verslag vorige vergadering

- Wijziging retributie en enkele belastingsreglementen (opmerkingen 

Binnenlands Bestuur)

- Beleidsverklaring ‘Welzijn op het werk’

- Invoering Diftar-systeem

- Gewijzigd subsidiereglement jeugd 2014-2019

- Punten agenda gemeenteraad

- Uit het college

- Varia

Besloten zitting

- AGB: stand van zaken concurrentiegerichte dialoog zwembad

Welzijn op het werk

Beleidsverklaring Welzijn

- Kadert in:

- Globaal preventieplan 2014-2019

- Jaaractieplan GiD PBW

- => intern preventieadviseur GiDPW IOK

Beleidsverklaring Welzijn

- Beschrijft het soort organisatie dat men wenst te zijn op 

vlak van veiligheid en gezondheid

- Medewerkers zijn belangrijkste potentieel

- Dienstverlening kan enkel slagen als medewerkers in 

kwaliteitsvolle arbeidsomstandigheden kunnen werken.

- Preventie

- Integratie van welzijn in beleid en organisatie

- Participatie van alle betrokkenen

Globaal preventieplan

- Het nieuwe bestuur wenst een beleid te voeren inzake 

welzijn dat gekenmerkt wordt door een structurele en 

planmatige aanpak.

De vernieuwde ploeg herbevestigt dit formeel in een 

beleidsverklaring.
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Jaaractieplan  
- Het opstellen en het goedkeuren van een beleidsverklaring 

is een actie voor begin 2014

- Andere acties:

- Duidelijke taakomschrijving voor alle functies mbt

welzijn

- Uitwerken werkpostfiches

- Risicoanalyse voor bepaalde werkzaamheden

- Moederschapsbescherming

- Aanwezigheidsbeleid

- Gezondheidsbeleid: roken, bewegen

Jaaractieplan  
- Acties:

- Medewerkerstevredenheidsbevraging

- Alcohol- en drugsbeleid

- Onthaalbeleid

- Peter-/meterschap

- Procedure psychosociale belasting, oggw

- agressieprotocol

Welzijn kadert in een breder hr-beleid

- Werving en selectie

- Onthaal

- Vto

- Doorstroom

- Evaluatie

- uitstroom

Toelichting bij de aanpassing van de 

belasting- en retributiereglementen na 

opmerkingen toezicht ABB 

voorgeschiedenis

� GR 30 december 2013: goedkeuring van de  belasting- en 

retributiereglementen 2014-2019. 

� toezicht heeft één of meerdere artikelen van drie reglementen geschorst.  

de GR beschikt over 60 dagen om het geschorste besluit in te trekken 

ofwel om het besluit gemotiveerd te rechtvaardigen of aan te passen.

� toezicht vraagt om voor twee andere reglementen een aanpassing door te 

voeren.

Bespreking per reglement

1) Belastingreglement op de exploitatie van taxivoertuigen en/of het 

verhuren van voertuigen met bestuurder.

Het tarief in artikel 3b werd geschorst omdat het decreet van 20 april 

2001 dit tarief vastlegt op 250 euro te indexeren volgens de 

consumptieprijs-index.

In het laatst goedgekeurde reglement werd een tarief van 350 euro 

opgenomen. 

Dit zal in het aangepaste reglement worden gecorrigeerd.

Het geïndexeerde bedrag voor 2014 bedraagt dan 

329,14 euro.
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2) Belasting op nachtwinkels, automatenshops, belwinkels, wedkantoren 

en seksshops

De artikelen i.v.m. de wedkantoren werden geschorst omdat een 

gemeente enkel belasting mag heffen op de wedkantoren voor 

weddenschappen op paardenrennen, gelopen in het buitenland. Dus 

niet op alle wedkantoren.

Het aangepaste belastingreglement werd in die zin aangepast, zodat aan 

de wetgeving wordt voldaan.

Bespreking per reglement

3) Belasting op het weghalen en verwijderen van sluikstortingen en andere 

vervuilende elementen op het openbaar domein.

Het belastingreglement werd geschorst omwille van een administratieve 

vergissing waarbij er een ingangsdatum van 1/1/2013 werd opgenomen. 

In het aangepaste belastingreglement wordt dit gecorrigeerd.

Bespreking per reglement

4) Retributiereglement op het parkeren.

Toezicht heeft gevraagd om op te nemen dat het parkeergeld ten laste is 

van de houder van de nummerplaat.

In het huidige reglement wordt de retributie ten laste gelegd van de 

bestuurder, of wanneer deze niet gekend is, de eigenaar.  

In het aangepaste retributiereglement wordt dit gecorrigeerd naar de 

houder van de nummerplaat.

Bespreking per reglement

5) Vergoeding voor een conformiteitsattest.

Toezicht heeft opgemerkt dat deze vergoeding het karakter heeft van een 

retributie omdat ze verleend wordt op het vrijwillig verzoek van de 

verhuurder.

Om hieraan tegemoet te komen, werd deze vergoeding geschrapt uit het 

belastingreglement op het afleveren van administratieve stukken en 

toegevoegd aan het retributiereglement op de administratieve prestaties. 

Beide reglementen worden aangepast. 

Bespreking per reglement

Invoering gewichtsdiftar 2015

Voorstelling gewichtsdiftar IOK Afvalbeheer 

− Ophaling restafval en gft in containers 

− Containers hebben chip en worden gewogen bij lediging

− Aanzienlijke milieuwinst (restafval daalt van 103 naar 72 kg lichtjes 
oplopend naar 84 kg na 5 jaar en gft daalt van 70 naar 52 kg)

− Directe sensibilisatie burgers 

− Betaling vast recht: service die Stad biedt aan burgers (ophalen   
afvalfracties, containerpark, glasbollen, pmd, papier, …)

− Betaling variabel: per kg restafval en gft

− Restafval verplicht – gft optioneel

− Zeer uitgebreid invoeringstraject op basis ervaring andere steden en 
gemeenten

− Timing traject
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Diftar besluit (uit presentatie IOK Afvalbeheer)

– invoeringsperiode gemeente totaal 30 weken

– maximale sensibilisering van de bevolking

– opstart 1 januari 2015

– eerlijk principe

– vaste kosten voor ophaling en verwerking worden betaald door de 

burger

– aandeel algemene middelen te bepalen door de stad Turnhout = 

gemeentelijke autonomie blijft

– Gem. IOK Afvalbeheer : 60 tot 70 % burger � 30 tot 40 % 

algemene middelen

Principiële beslissingen college

• Bevoegdheidsoverdracht inzamelen restafval en gft aan IOK 

Afvalbeheer door middel van elektronische diftar

• Belastingreglement ophalen en verwerken van restafval en gft in het 

elektronisch diftarsysteem

• Toelagereglement inzake afvalophaling restafval en gft in het 

elektronisch diftarsysteem

Bevoegdheidsoverdracht

• Eerdere beslissingen:

– 1/12/2003: instappen in IOK Afvalbeheer voor selectieve 

inzameling

– 27/6/2011: overdracht beheer containerpark vanaf 1/1/2012

• Nu uitbreiding met elektronische diftar voor restafval en gft

• Tarieven vastgelegd door IOK Afvalbeheer die de Stad betaalt voor 

de inzamelmiddelen

Belastingreglement

• Vast recht:
– Restafval: 48 EUR per jaar

– Gft: 18 EUR (niet verplicht) per jaar

• Variabel:
– Per kg restafval: 0,25 EUR

– Per kg gft: 0,15 EUR

• Betalingsuitnodiging: 75 EUR

• Drempelbedrag: 10 EUR

• Twee gft-containers is mogelijk (+ 18 EUR)

• Slot: 35 EUR eenmalig

Toelagereglement

• Overwegingen:

– De vervuiler betaalt

– Sociale correcties voor afvalproductie buiten de eigen 

wil om: kleine kinderen en medische problemen

– Kindervriendelijkheid en bestrijding kinderarmoede

– Armoedeval tegen gaan

– Voorkeursregeling ziekteverzekering

Toelagereglement: bedragen

• Kinderen 0, 1 en 2 jaar (toestand 1 januari)
– Eerste jaar: 20 EUR (40 EUR met voorkeursregeling)

– Tweede jaar: 20 EUR (40 EUR met voorkeursregeling)

– Derde jaar: 10 EUR (20 EUR met voorkeursregeling)

• Medische problemen (incontinentie, stoma, nierdialyse)

– Elk jaar: 30 EUR (mits doktersattest)

• Betaling in schijven is mogelijk

• Aangekochte 40 l gft in verleden: eenmalig 10 EUR 

terugbetaling (via diftarfactuur) (onder voorwaarden)
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Gewijzigd subsidiereglement Jeugd 

2014 - 2019

Punten agenda gemeenteraad

…

Uit het college

…

Varia

…


